



Q K 2 2 5 7 4 8 8

江漢考古

JIANGHAN KAOGU

中 文 核 心 期 刊
中文社会科学引文索引 (CSSCI) 来源期刊
中国人文社会科学核心期刊
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
国家哲学社会科学学术期刊数据库来源期刊

1
2023

目 录

● 考古发现

5 2022 年湖北郧阳学堂梁子(郧县人)遗址考古收获
湖北省文物考古研究院 中科院古脊椎动物与古人类研究所
武汉大学长江文明考古研究院 郧阳博物馆 十堰市博物馆

10 湖北郧阳龙湾岭旧石器时代遗址第二地点 2021 年发掘简报
湖北省文物考古研究院 十堰市博物馆 郧阳博物馆

19 天门石家河城址及水利系统的考古收获
湖北省文物考古研究院 北京大学考古文博学院 天门市博物馆

36 湖北丹江口熊家庄遗址第二次发掘简报
湖北省文物考古研究院 湖北省文物局南水北调办公室

49 湖北赤壁大湖咀遗址 2022 年度考古收获
湖北省文物考古研究院 赤壁市博物馆

54 湖北京山苏家垄遗址及周边考古调查简报
湖北省文物考古研究院

63 湖北随州枣树林墓地 M118 发掘简报
湖北省文物考古研究院 北京大学考古文博学院 随州市博物馆 曾都区考古队

● 考古研究

81 家户考古视野下鱼化寨遗址仰韶早期聚落研究
姜仕炜 栾丰实 路国权

89 小双桥遗址的经济功能区与仪式性活动
张 飞 许 宏

98 班簋等器铭文所示西周中晚期“东土”边域之态势
张 海 李 娜

105 试论巴式灶
陈 杰 石荣传

● 科技考古

115 江苏丹阳凤凰山遗址磨制石器功能初步研究:基于微痕分析的证据
陈 虹 沈易铭 徐 征 司红伟
124 基于遗存微痕循迹考证法的武当山金顶皇经堂檐廊建筑修缮史考
雷祖康 张 叶

● 古文字研究

135 安大简《葛覃》“是刈是穫”新释——兼说包山简的“箴鱼”
唐 佳 肖 毅
139 再谈秦汉简牍中的“隶”
王 佳

● 简讯

143 《曾国历史与文化》荣获第十三届湖北省社会科学优秀成果奖
144 重要启事

Contents

New Discovery

Hubei Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology etc.

10 Brief Report of the 2021 Excavation at Locality 2 of the Longwanling Site in Yunyang of Hubei province

Hubei Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology etc.

36 Brief Report of the Second Excavation at the site of Xiongjiazhuang in Danjiangkou City of Hubei Province

Hubei Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology

54 Brief Report of Archaeological Survey at the Site of Sujialong and Neighboring Areas in Jingshan of Hubei Province

Hubei Provincial Institute of Cultural Relics and Archaeology etc.

63 Brief Report of Excavation of Tomb M118 at the Zaoshulin Cemetery in Suizhou of Hubei Province

Study on Archaeology

JIANG Shiwei etc.

81 Understanding Early Yangshao Settlements at the Yuhuazhai Site from a Household Archaeology Perspective

ZHANF Fei etc.

89 Functional Economic Zones and Ritual Activities at the Xiaoshuangqiao Site

ZHANG Hai etc.

98 Frontiers of the Eastland (*dong tu*) in the Middle to Late Western Zhou Dynasty: Evidence from Bronze Inscriptions

CHEN Jie etc.

105 The Ba-style Stove

Technological Archaeology

CHEN Hong etc.

115 Functional Use of the Ground Stone Tools Unearthed from the Fenghuangshan Site in Danyang City of Jiangsu Province

LEI Zukang etc.

124 Architectural Restoration History based on the Evidence Identification by the Artistic Microscratch for Huang-Jing-Tang's Corridor at Wudang Mountains

Study on Ancient Characters

TANG Jia etc.

135 New Explanation of *shi yi shi huo* in *Ge Tan* of Bamboo Slips Collected by Anhui University: with a Discussion on *huo yu* in Bamboo Slips from Chu Tomb at Baoshan

WANG Jia

139 New Insights on *li* in the Qin and Han Bamboo Slips



江汉考古

JIANGHAN ARCHAEOLOGY



ISSN 1001-0327



9 771001 032239



ISSN1001-0327/CN42-1077/K(公开发行) 国外代号Q652
国内邮发代号38-72

国内定价: 20.00元